
PROJEKT 
 
 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY MIEJSKIEJ W WIELICZCE 

z dnia .................... 2025 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Wieliczka 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j.: Dz. U. z 2024 r., 
poz. 1465 z późn. zm.) oraz art. 238 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego 
(t.j.: Dz. U. z 2024 r., poz. 572) Rada Miejska w Wieliczce uchwala, co następuje: 

§ 1.  

Po rozpatrzeniu skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Wieliczka wniesionej 4 marca 2025 r. przez 
Przerwodniczącego Rady Miejskiej w Wieliczce po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji Rady Miejskiej w Wieliczce, skargę uznaje się za zasadną. 

§ 2.  

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Wieliczce. 

§ 3.  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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Uzasadnienie do uchwały Nr .................... 

Rady Miejskiej w Wieliczce 

z dnia .................... 2025 r. 

Pismem z dnia 4 marca 2025 r. Przewodniczący Rady Miejskiej w Wieliczce złożył skargę na Burmistrza 
Miasta i Gminy Wieliczka. Skarga zawierała poniższą treść: 

„Niniejszym wnoszę skargę na Burmistrza Miasta i Gminy Wieliczka z powodu braku odpowiedzi na pisma 
przedłożone przez Radę Miejską w Wieliczce. Rada Miejska w Wieliczce wielokrotnie zwracała się pisemnie do 
Burmistrza o zajęcie stanowiska w sprawach, o które wnioskowali mieszkańcy I podmioty publiczne. Do dnia 
dzisiejszego nie wpłynęły do Rady Miejskiej informacje o sposobie rozpatrzenia pism, ani odpowiedzi na 
poniższe pisma: 1) znak sprawy BRM.0005.21.2024, pismo przedłożone 13 grudnia 2024 r. w sprawie drogi 
w Koźmicach Wielkich; 2) znak sprawy BRM.0005.26.2024, pismo przedłożone 25 września 2024 r. 
z wnioskami Sołtysa sołectwa Kokotów do budżetu gminy Wieliczka; 3) znak sprawy BRM.0005.27.2024, pismo 
przedłożone 25 września 2024 r., z wnioskami Sołtysa sołectwa Gorzków do budżetu gminy Wieliczka; 4) znak 
sprawy BRM.0005.28.2024, pismo przedłożone 25 września 2024 r. z wnioskami Sołtysa sołectwa Lednica 
Górna do budżetu gminy Wieliczka; 5) znak sprawy BRM.0005.29.2024, pismo przedłożone 25 września 2024 r. 
z wnioskiem przewodniczącej Zarządu os. Zadory w sprawie finansowania planu remontu ul. Kraszewskiego; 6) 
znak sprawy BRM.0005.30.2024, pismo przedłożone 25 września 2024 r. z wnioskami Sołtysa sołectwa Sułków 
do budżetu gminy Wieliczka (nie udzielono odpowiedzi w zakresie modernizacji dróg); 7) znak sprawy 
BRM.0005.31.2024, pismo przedłożone 10 października 2024 r. z wnioskiem Klubu Sportowego „Rożnowa" 
z prośbą o podjęcie działań mających na celu pozyskanie miejsca na nowy parking klubowy i jego wykonanie; 
8) znak sprawy BRM.0005.32.2024, pismo przedłożone 10 października 2024 r. z wnioskiem Klubu Sportowego 
„Rożnowa" z prośbą o podjęcie działań mających na celu rozpoczęcie prac związanych z rozbiórką istniejącego 
budynku klubu oraz budowę nowego; 9) znak sprawy BRM.0005.33.2024, pismo przedłożone 6 listopada 
2024 r. z informacją Burmistrza Miasta Zakopane w sprawie wystąpienia z petycją o podjęcie inicjatywy 
ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz Rozporządzenia Rady 
Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna spełniać miejscowość, w której można 
pobierać opłatę miejscową; 10) znak sprawy BRM.0005.45.2024, pismo przedłożone 13 grudnia 2024 r. 
z wnioskiem Zarządu os. Bogucice w sprawie przedstawienia konsekwencji zawarcia niekorzystnej dla 
mieszkańców umowy; 11) znak sprawy BRM.0005.49.2024, pismo przedłożone 13 grudnia 2024 r. w sprawie 
propozycji zainteresowania się zgodnością sposobu użytkowania z ustaleniami obowiązującego miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego obowiązującego na terenie Miasta i Gminy Wieliczka. W załączeniu 
przedkładam kopię ww pism. Proszę o rozpatrzenie przedstawionej sprawy w zakresie posiadanych 
kompetencji.” 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Wieliczce pismem z dnia 27 marca 2025 r. zwróciła 
się do Burmistrza Miasta i Gminy Wieliczka o ustosunkowanie się do zarzutów zawartych w skardze. 

W dniu 22 kwietnia 2025 r. Burmistrz Miasta i Gminy Wieliczka złożył do Rady Miejskiej w Wieliczce 
pismo znak: BSE.1510.5.2025 w którym w poniższy sposób odniósł się do zarzutów skargi: 

„Ad1. Odpowiedź na pismo Biura Rady z dnia 13 grudnia 2024 r. dotyczącego zajęcia stanowiska w sprawie 
drogi w Koźmicach Wielkich została udzielona wnioskodawcy - przekazując ją jednocześnie pismem 
wewnętrznym do wiadomości Radzie Miejskiej w Wieliczce w dniu 02.01.2025 r. dokument numer 109.2025. 
(kopia w załączeniu). Ad. 2-6. Zgodnie z Uchwałą Nr XXXVIII/445/2017 Rady Miejskiej w Wieliczce w sprawie 
określenia trybu prac nad projektem budżetu, osobą inicjującą i tworzącą projekt Budżetu jest Burmistrz Miasta 
i Gminy Wieliczka. W związku z powyższym sporządzenie i przedłożenie projektu Budżetu jest odpowiedzią na 
złożone wnioski przez Jednostki, Spółki, Wydziały, Radnych, Sołtysów czy też mieszkańców. Projekt taki był 
przedmiotem obrad Rady, tym samym została ona poinformowana o sposobie ich rozpatrzenia. Osoby, które po 
przedstawieniu projektu Budżetu, chcą zgłosić nowe zadania zgodnie z §4, ust. 4 Uchwały w sprawie określenia 
trybu prac nad projektem budżetu, muszą taki wniosek rozszerzyć poprzez wskazanie źródła finansowania tego 
wydatku, a przedmiotowe wnioski od pkt 2 do pkt 6 takiego uzasadnienia nie zawierały, stąd nie mogły zostać 
rozpatrzone w tym dodatkowym trybie. Ad. 7. Wniosek Klubu Sportowego, Rożnowa" z prośbą o podjęcie 
działań mających na celu pozyskanie miejsca na nowy parking klubowy | jego wykonanie został przekazany do 
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Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska oraz Zarządu Budynków Komunalnych w Wieliczce. 
Jednostki te zajmują się obecnie działaniami mającymi na celu rozpoznanie możliwości realizacji zadania. Ad. 
8. Odpowiedź na wniosek Klubu Sportowego ,,Różnowa" z prośbą o podjęcie działań mających na celu 
rozpoczęcie prac związanych z rozbiórką istniejącego budynku klubu oraz budową nowego, została udzielona 
pismem z dnia 11.10.2024r. (kopia w załączeniu). 

Ad.9. Ze względu na złożony charakter przedmiotowej sprawy jak i zakres konsultacji z innymi organami jest 
ona przedmiotem analizy przez Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska tut. Urzędu. 
Jednocześnie, z uwagi na fakt, że to Rada Miejska jest uprawniona do podjęcia uchwały proszę o zajecie 
stanowiska przez stosowne Komisje Rady Miejskiej (przedmiotem wniosku jest prośba o podjęcie uchwał 
tożsamych z treścią podjętych przez Radę Miasta Zakopane). Ad. 10. Odpowiedź na pismo nr 
BRM.0005.45.2024 z dnia 13.11.2024 Pana Tadeusza Lurańca Z-cy Przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Wieliczce (data wpływu do UMIG w Wieliczce: 13.12.2024 r.), które wpłynęło do GZD w dniu 27.12.2024 r. 
została udzielona przez GZD pismem znak GZD.4410.1.99.2024 z dnia 31.12.2024r. (kopia w załączeniu). 
Ad.11. Z treści przedłożonego pisma Pani XY nie wynikało jednoznacznie o jakie informacje Pani prosi. Po 
kontakcie telefonicznym udzielono odpowiedzi mailowej na wniosek (dotyczył danych kontaktowych do PINB). 
Kopię odpowiedzi mailowej przekazano do Biura Rady w dniu 20.12.2024 г. (kopia korespondencji 
w załączeniu).” 

W trakcie rozpatrywania sprawy Radni – członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 
w Wieliczce poddali analizie odpowiedź Burmistrza z 22 kwietnia 2025 r. w której wskazano, że na część pism 
Urząd Miasta i Gminy w Wieliczce udzielił odpowiedzi bezpośrednio wnioskodawcom, cześć pism jest 
w trakcie rozpatrywania, a odpowiedzią na wnioski budżetowe jest uchwała budżetowa. Radni zwrócili uwagę, 
że pisma skierowane z Rady Miejskiej do Burmistrza zawierają w swojej treści prośbę o zajęcie stanowiska, 
brak jest wskazania by poinformować Radę Miejską o sposobie rozpatrzenia pisma, ale też nie przedstawiono 
stanowiska Burmistrza w przedmiotowych sprawach. Po analizie wszystkich odpowiedzi na wniosek 
Przewodniczącego Komisji przystąpiono do głosowania stanowiska by skargę uznać za zasadną. Stanowisko to 
przyjęto 2 głosami za, 1 przeciw, 1 wstrzymującym się. 
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